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EPOLÍTICAACONSELL DE MINISTRES

El cap de Govern ja havia asse -
nyalat en diverses ocasions que
els acords d’intercanvi d’infor-
mació fiscal no serien retroactius.
Però ahir ho va tornar a repetir, i
amb més contundència, en asse-
gu rar de manera explícita que la
informació fiscal generada abans
de l’1 de gener del 2011 està total-
ment garantida. Les esmenes a la
totalitat presentades pel grup
par lamentari d’Andorra pel Canvi
(pC) feien planar l’ombra de l’e-
fecte retroactiu, especialment en
els textos rubricats amb els Països
Baixos, Mònaco i San Marino.

Jaume Bartumeu va tallar de
so ca-arrel aquesta possibilitat as-
se gurant que la irretroactivitat
era una màxima de tots els con-
venis signats. “En tots els acords,
en l’article 11 o 12, es diu que en-
tren en vigor a partir que les dues
parts notifiquin que ha finalitzat
el procés de ratificació.” Per dei-
xar-ho encara més clar, en ser in-
terrogat sobre si Andorra podria
sa  tisfer una demanda d’informa-
ció fiscal que fes referència a pe-
ríodes impositius anteriors al
2011, el líder de l’executiu va res-
pondre que no.

El procés de ratificació, a més,
es podria allargar, i no pas per
part del Principat. El cap de Go-
vern va ressaltar que de moment
només França ha fet arribar l’a-
cord a l’Assemblea General però
que encara no se sap quan es vo-
tarà. Pel que fa la resta d’estats
signataris, l’executiu no disposa
de cap no  tícia sobre en quina fa-
se del procés es troben. Malgrat
això, Bartumeu va deixar clar que
hi havia la possibilitat que l’1 de
gener del 2011 encara en quedes-
sin alguns de pendents. Per a
aquests casos, l’entrada en vigor
encara s’allargarà més, fins a l’ini-
ci del següent exercici fiscal.

APC MODERA EL DISCURS
Andorra pel Canvi, la força políti-
ca que més èmfasi havia posat
fins ara en les possibles errades
tècniques dels acords, va acollir
amb una certa satisfacció les de-
claracions que el cap de Govern

va oferir, tot i que al líder de la for-
mació, Eusebi Nomen, no li va
agradar gaire que respongués
una pregunta parlamentària de
manera anticipada. Per a Nomen,
“davant d’un problema tècnic
s’ha arribat a una solució políti-
ca”. Malgrat això, no va especificar
quin seria el sentit del vot als tex-
tos. El mateix Bartumeu va reco-
nèixer que les converses amb el
líder de la plataforma centrista
havien tingut a veure amb les de-
claracions d’ahir, tot i que va pre-
ferir definir-ho com un “acosta-
ment de posicions sobre l’entrada
en vigor dels textos”.

ALEIX TUGAS
Andorra la Vella

Bartumeu garanteix el secret de la
informació fiscal anterior al 2011
El cap de Govern ressalta que la impossibilitat de retroactivitat és una màxima de tots els acords, des del
moment en què es ratifiquinSApC afirma que s’ha trobat “una solució política per a un problema tècnic”

PLA SANEJAMENT

La Massana i
Canillo defensen
la feina feta per
netejar les aigües
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El cap de Govern, Jaume Bartu-
meu, va explicar durant la
compareixença que la setmana
vinent, o com a molt tard la se-
güent, hi haurà per fi una deci-
sió definitiva sobre com queda
el decret que haurà de regular
els horaris comercials. Bartu-
meu va reiterar que la intenció
de l’executiu és modificar el
que tenia previst en un princi-
pi, les polèmiques deu tardes

de diumenge d’obligat tanca-
ment. Malgrat això, el cap de
Govern no va especificar en
quin sentit serien els canvis. El
setze de maig havia de ser el
primer dia de tancament per
decret segons la primera pro-
posta, però la data s’apropa i
encara no hi ha res definitiu.

La gestió del conflicte l’està
portant el ministre de Turisme i
Comerç, Claude Benet, directa-

ment amb la Federació d’Asso-
ciacions de Comerciants (FA-
CA). Ahir, algunes fonts d’a-
questa mateixa entitat es
mostraven indignades per les
presumptes pressions exerci-
des pel cap de Govern. Tot i la
darrera oferta de l’executiu, de
rebaixar de deu a vuit les tardes
de diumenge que caldria tan-
car, el sector encara no vol do-
nar el tema per tancat.

La decisió sobre els horaris, la setmana vinent

MÉS

El Govern va aprovar ahir un crè-
dit extraordinari de 13,3 milions,
al qual cal afegir l’activació d’un
plurianual del 2011 de 9,4 mi-
lions, destinat a inversions d’An-
dorra Telecom. Segons el minis-
tre de Finances, es destinaran
al projecte de la fibra òptica i a
millorar la xarxa de telefonia.

COMUNICACIONS

22,7 MILIONS EN INVERSIONS
D’ANDORRA TELECOM

El consell de ministres va donar
el vistiplau al finançament dels
compromisos contrets per a la
pista d’esquí de l’Avet, a Sol-
deu, que ha de complir els re-
quisits exigits per la Federació
Internacional d’Esquí. Es farà
mitjançant un crèdit extraordina-
ri d’un milió d’euros.

NEU

S’APROVA EL FINANÇAMENT DE
LA PISTA D’ESQUÍ FEDERADA

La nova infraestructura informàti-
ca de la duana, que el Govern
prepara amb vista al futur IVA,
costarà uns 600.000 euros, que
l’executiu va aprovar ahir en el
marc d’un crèdit extraordinari.
Les despeses de funcionament
seran de 100.000 euros anuals.

ADMINISTRACIÓ

INFORMATITZAR LA DUANA
COSTARÀ 600.000 EUROS


